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 Plats Drätselnämndens sessionssal, Stadshuset 
   

 Justerat Onsdagen den 19 december 2012 

 
 

 

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M) ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Per Hallberg (M)  

Theréz Randquist (M)  

Daniel Forslund (FP)  

Lars Arell (S)  

  

Åke Askensten (MP)  

Anna Bäcklund (MP)  

  

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Therese Carlborg (M)  tjänstgör för Lars Svärd (M) 

Göran Kindvall (M) tjänstgör för Karl Malmqvist (C) 

Håkan Olander (S) tjänstgör för Maria Nygård (S) 

Clara Lindblom (V)  tjänstgör för Ann-Margarethe Livh (V) 

 

Ersättare:  

Eva Ångström (M)  

Maria Hagbom (M)  

Patrik Silverudd (FP)     

Elin Olsson (MP)  

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Krister Schultz, Eva Olofsson, Jenni Almgren, Marita Anheim, 

Ann-Charlotte Bergqvist, Mårten Frumerie, Gunnar Jensen, Elisabeth Rosenberg och  

Åsa Wigfeldt samt borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 

 

 

 

 

 



  

 § 11 
Om studentbostäder på tunnelbanestationer. Motion (2012:48). Svar på 
remiss 
Dnr E2012-000-01598 

 
Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden godkänner kontorets tjänsteutlåtande som svar på motion 

 (2012:48) om studentbostäder på tunnelbanan. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 19 november 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP) och Clara 

 Lindblom (V) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) föreslår att nämnden  

 beslutar enligt följande: 

 

 Att avslå kontorets förslag till beslut samt  

 Att som svar på kommunstyrelsens remiss föreslå att motionen bifalls. 

 

 

3) Åke Askensten m.fl. (MP) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

 

 Staden bör undersöka vilka tunnelbanestationer eller andra spårområden som kan 

 lämpa sig för överdäckning med bostäder och lokaler. Undersökningen bör inte 

 bara gälla de i motionen föreslagna stationerna. Därefter kan det bli aktuellt med 

 beslut om projektering. 

 

 Det finns flera exempel på överdäckningar av spårområden. Staden måste räkna 

 med att sådana projekt kan ge ekonomiskt underskott - det viktiga är att få fram 

 bostäder. Ibland är det nödvändigt att göra avkall på det strikt pekuniära 

 lönsamhetstänkandet. 

 

 Att som nu hårdexploatera grönområden är inte acceptabelt, speciellt som 

 ianspråktagna ytor inte ersätts med grönytor av motsvarande kvalitet. Sådana 

 exploateringar ger ett underskott för stockholmarna, miljön och klimatet – det är 

 hög tid att detta också värderas. Gör man det på ett rättvisande sätt kan det 

 komma att visa sig att underskottet kan vara större än vid t.ex. överdäckningar. 

 

 Bristsituationen gör att det är ytterst viktigt att det snabbt byggs fler 

 studentbostäder. Det är inte självklart att överdäckningar av spår är lämpligast 

 när det gäller studentbostäder. Det innebär stora kostnader att bygga ovanpå 

 tunnelbanestationer och därför bör man i ett första skede bygga på hårdgjorda 

 ytor som i dag används t.ex. för parkeringsändamål, gärna i kollektivtrafiknära 

 lägen.  Det går snabbare att få fram bostäder på det sättet och tempot är viktigt 

 med tanke på den akuta bristen på bostäder för studenter och ungdomar. 
 
Beslutsgång 



  

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel 

Forslund (FP) och Clara Lindblom (V).  

 
Reservation 

Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag.  

 

Åke Askensten m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Clara Lindblom (V) enligt följande: 

 

 Vänsterpartiet delar Tomas Rudins (s) problemformulering om behovet av att 

 tänka nytt för att öka byggandet av studentbostäder i Stockholm. Det räcker dock 

 inte med att enbart bygga nya studentbostäder – studenterna måste även ha råd 

 att bo i dem. Av den anledningen delar vi kontorets bedömning om att 

 nybyggnation av studentbostäder på överdäckade tunnelbanespår inte är 

 optimalt. Däremot bör staden fortsätta arbeta för att frigöra mer mark för 

 bostadsbyggande genom överdäckningar av både spår och vägar.  

 

 Vänsterpartiet delar även oron hos rådet för funktionshinderfrågor. De senaste 

 åren framförs det allt oftare att det skulle vara kraven på tillgänglighet i 

 nyproduktionen som fördyrar byggandet i Stockholm. Men att hävda detta, är att 

 göra det lite väl lätt för sig.  

 

 Det som fördyrar byggandet av studentbostäder är bland annat att projekten 

 tilldelas för lite och för dålig mark, såsom exempelvis suterrängmark som är 

 kostsam att bygga. Trots att ytterst få studenter har en egen bil ålägger man 

 fortfarande många byggherrar att upprätthålla ett högt parkeringstal, trots att det 

 ökar produktionskostnaderna. En långsam handläggning av markanvisning och 

 detaljplaneärenden till följd av en alltför låg bemanning på exempelvis 

 Statsbyggnadskontoret, innebär vidare att mindre aktörer som är bättre på att 

 bygga kostnadseffektivt stängs ute från bostadsmarknaden.  

 

 Då studenters betalningsförmåga är begränsad av ett alltför lågt studiemedel 

 samtidigt som hela regionens utveckling är beroende av en god tillgång till 

 hyres- och studentbostäder, är det dessutom uppenbart att det behövs statliga 

 investeringsstimulanser för att öka byggandet av bostäder som unga och 

 studenter har råd att efterfråga. 

 

 Vänsterpartiet motsätter sig dock inte enbart försämrad tillgänglighet på grund 

 av att det enbart skulle innebära en mycket marginell sänkning av 

 produktionskostnaderna. Tillgänglighet är i grunden en rättighet och en fråga om 

 vilken syn man har på demokrati. Individens möjlighet att bosätta sig var hen 

 vill eller börja studera på universitetet, ska helt enkelt inte begränsas av en 

 funktionsnedsättning. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 



  

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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